國立雲林科技大學教師發表國際或大陸地區學術期刊論文列名處理原則

108年11月19日108學年度第3次行政會議訂定 111年9月13日111學年度第1次期初擴大行政會議修正通過

- 一、國立雲林科技大學(以下簡稱本校)為使教師於國際或大陸地區發表學術期刊論文時,所載之作者所屬單位國家名稱有所依循,依外交部「政府機關(構)辦理或補助民間團體赴海外出席國際會議或從事國際交流活動有關會籍名稱或參與地位之處理原則」及國科會「補助計畫產出論文發表於國際期刊及專家學者出席國際學術會議發生國家名稱訛誤事件更正處理作業要點」,特訂定本處理原則。
- 二、本校教師於國際或大陸地區學術期刊發表論文時所載之作者所屬單位國家名稱,應遵循教育部、 外交部及國科會等部會來函之原則辦理:
- (一) 為維護國家主權,發表學術期刊論文所載之作者所屬單位國家名稱必須使用「Taiwan」或「R.O.C.」,如列「China」或「Taiwan, China」則相關政府單位將不予承認,亦無法用於求職、升等及計畫申請補助等事宜。
- (二)於大陸地區學術期刊發表論文時使用之國家名稱,除我正式國名外,為避免當前兩岸政治分歧問題模糊學術焦點,只要不遭矮化且兩岸對等,可採雙方均不列載國名,即只列載「城市名」,兩岸均同;但若對岸堅持如「Beijing」之後加「China」,我則宜堅持「Taipei」後加「Taiwan」,另仍須沿用我習慣拼字用法,例如:台北、台中及高雄之英文名稱須為「Taipei」、「Taichung」及「Kaohsiung」,不得為漢語拼音之「Taibei」、「Taizhong」及「Gaoxiong」等。
- 三、基於學術自由並依國際學術期刊共識,期刊編輯如未徵得作者同意,不能任意更改論文內容,包括作者地址。教師若有發現遭逕自修改相關資料之情形時,應於第一時間主動提出抗議、要求該期刊更正,並循以下原則處理:
- (一) 主動通報相關單位
 - 1. 於第一時間通報校內主管,管道依序如下:論文作者、研發處、校長。
 - 2. 論文上載有研究計畫編號或補助單位者,應另通報相關補助單位,例如:國科會。
- (二) 積極要求期刊更正
 - 1. 論文作者應積極主動去函要求期刊更正訛誤。
 - 如期刊未有正面回應或未能更正,論文作者須再次回報校內主管,由校方擬定立場堅定之官方 函件去函要求更正。

(三) 持續追蹤回報

- 1. 論文作者應隨時上網檢閱論文內容並掌握網路更新訊息。
- 2. 論文作者應與相關承辦人員保持密切聯繫,並即時提供最新狀況。
- 四、本處理原則未盡事宜,依教育部、外交部及國科會相關法令規定辦理。
- 五、本處理原則經行政會議通過,陳請校長核定後發布實施,修正時亦同。

National Yunlin University of Science and Technology Guidelines for Listing Institutional Affiliation and Country Names in Academic Journal Publications in International or Mainland China Journals

Established at the 3rd Administrative Meeting of the 2019 Academic Year on November 19, 2019

Revised and Approved at the 1st Extended Administrative Meeting of the 2022 Academic Year on September 13, 2022

- `These guidelines are established by National Yunlin University of Science and Technology (hereinafter referred to as "the University") to provide a consistent standard for listing the country name of the author's affiliated institution in academic journal papers published internationally or in Mainland China. The guidelines are based on the Ministry of Foreign Affairs' "Principles for Handling Titles or Participation Status in International Conferences or Activities Attended by Government Agencies or Subsidized Civil Organizations Abroad" and the National Science and Technology Council's (NSTC) "Operational Guidelines for Correcting Misrepresentation of Country Names in International Journal Publications and Conference Participation."
- ☐ ` When faculty members of the University publish papers in academic journals internationally or in Mainland China, the listing of the country name of their affiliated institution must follow the principles stipulated by the Ministry of Education, the Ministry of Foreign Affairs, and the NSTC:
- (—) To uphold national sovereignty, the country name of the author's affiliated institution in academic journal papers must be listed as "Taiwan" or "R.O.C.". If listed as "China" or "Taiwan, China," such publications will not be recognized by relevant government agencies and may not be used for employment, promotion, or funding applications.
- (二) For papers published in academic journals in Mainland China, besides using the official name of the Republic of China (Taiwan), and in order to avoid political disputes overshadowing academic discussions, it is acceptable for both sides to omit the country name and only list the "city name," provided there is mutual respect and no downgrading. However, if the counterpart insists on listing "Beijing, China," then we must insist on listing "Taipei, Taiwan." Additionally, our customary romanization must be used, e.g., "Taipei," "Taichung," and "Kaohsiung" instead of the Hanyu Pinyin forms "Taibei," "Taizhong," and "Gaoxiong."
- □ In accordance with academic freedom and international academic journal standards, journal editors may not alter the content of a paper, including the author's address, without the author's consent. If faculty members discover unauthorized modifications, they should immediately file a protest and request a correction from the journal, and proceed as follows:
- (—) Report to Relevant Units Immediately
 - 1. Report the issue internally in the following order: paper author \rightarrow Office of R&D \rightarrow University President.
 - 2. If the paper includes project numbers or indicates sponsorship, it should also be reported to the sponsoring agency, such as the NSTC.
- (二) Actively Request Corrections from the Journal
 - 1. The author should proactively write to the journal requesting a correction.
 - 2. If the journal does not respond positively or fails to correct the issue, the author should report back to the University authorities, who will issue a formal letter insisting on the correction.
- (三) Ongoing Monitoring and Reporting

- 1. The author should regularly check the paper online and monitor any updates.
- 2. The author should maintain close communication with relevant staff and provide timely updates on the status.
- \square \cdot Any matters not covered in these guidelines shall be handled in accordance with the relevant laws and regulations of the Ministry of Education, Ministry of Foreign Affairs, and the NSTC.
- \pm . These guidelines shall be implemented following approval by the Administrative Meeting and ratification by the University President. The same procedure applies to any amendments.